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      	Monaco is a modern city with very strong identities, juxtaposed contrasts, direct transitions, an extreme concentration.

The geographical and topographical situation between mountains and the sea, face to face with the constraints of a restricted space, has engendered exceptional results, arrived at with modern architecture, audacious art works, unique and astonishing gardens.

La Condamine is the port district, Monaco's geographical centre, and also the venue for the Formula One Grand Prix car race.

The evolution of the district has altered its authenticity and its character. The occupation of public space by a superabundant street furniture, by a superadded, banal vegetation, produces a suffocating, cluttered effect which limits accessibillity and attractiveness and masks the architecture and the perspective views towards the Port and the sea at the end of the streets.

Our proposals for revitalisaing the area aim :

To rediscover the perspective views, the visual and physical transparencies towards the port.

To render public space more accessible, more spacious : to free up the ground space, to reduce the amount of street furniture and isolated plantings, to simplify, aerate, to open things up.

To requalify the contemporary architecture : to transform, renew, construct, densify.

To cultivate the exceptional by radically affirming identities.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, Florian De Pous, David Pradel, collaborating architects






      

      
      	Monaco est une ville moderne : des identités très fortes, des contrastes juxtaposés, des transitions directes, une concentration extrême.

La situation géographique et topographique, entre la montagne et la mer, confrontée à la contrainte d'un espace restreint a engendré des solutions exceptionnelles faites d'une architecture moderne, d'ouvrages d'art audacieux, de jardins uniques et étonnants.

La Condamine est le quartier du port, centre géographique de Monaco, et aussi le théâtre du Grand Prix automobile de Formule 1.

L'évolution du quartier a altéré son authenticité et son caractère. L’occupation de l'espace public, par du mobilier urbain sur-abondant, par une végétation sur-ajoutée et banale, produit un effet d'étouffement et d'encombrement, qui limite l'accessibilité, l'attractivité et masque l'architecture et les perspectives vers le Port et la mer, au bout des rues.

Les propositions pour la revitalisation du quartier visent à :

Retrouver des perspectives, des transparences visuelle et physique vers le port

Rendre l'espace public plus accessible, plus spacieux : libérer le sol, alléger le mobilier urbain et les plantations isolées, simplifier, ouvrir, aérer.

Requalifier l'architecture contemporaine : transformer, renouveler, construire, densifier.

Cultiver l'exceptionnel en affirmant radicalement les identités.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, Florian De Pous, David Pradel architectes collaborateurs




      

    


  



